

【輔系、雙主修】Q&A

【Minor, Double Major】Q&A

輔系 Minor

Q：申請輔系資格及標準為何？何時可以申請？

Q：What are the qualifications and criteria for applying for a minor? When can students apply?

- 學士班學生得自一年級第二學期起至四年級止(不含延長修業年限)，申請修讀其他學系為輔系；碩、博士班學生得自一年級第二學期起，申請修讀其他系所同級或向下一級為輔系。

Undergraduate students may apply to pursue a minor in another department starting from the second semester of their first year until their fourth year (excluding extended study periods). Master's and doctoral students may apply starting from the second semester of their first year, for a minor in another department of the same or lower level.

- 申請資格請參考「學生修讀輔系辦法」及申請學年度各學系之「輔系科目學分表」規定。

Eligibility and requirements are subject to the "Regulations for Applying for Minor Studies" and the "Minor Course Requirements Table" of each department for the application year.

- 依公告時間提出申請，上學期約於在八月上旬；下學期約於一月下旬或二月上旬受理申請，申請書可至教務處輔系網頁下載「修讀輔系申請表」。

Applications are accepted during the announced periods—typically in early August for the first semester and in late January or early February for the second semester. The application form can be downloaded from the Office of Academic Affairs English website.

Q：輔系可以申請幾個？

Q：How many minors can a student apply for?

輔系以二個學系為限。

A maximum of two minors is allowed.

Q：輔系未修滿可以延長修業年限嗎？

Q：If I don't complete the required credits for a minor, can I extend my study

period?

- 學士班學生如未能於規定修業年限(四年)內修滿輔系應修之科目與學分者，得延長修業年限至多二年。

Undergraduate students who are unable to complete the required courses and credits within the standard study period (four years) may extend their study for up to two additional years.

- 碩、博士班學生不得因修習輔系而延長修業年限。

Master's and doctoral students are not allowed to extend their study period due to a minor.

雙主修 Double Major

Q：申請雙主修資格及標準為何？何時可以申請？

Q：What are the qualifications and criteria for applying for a double major? When can students apply?

- 學士班學生得自一年級第二學期起至四年級止(不含延長修業年限)；碩、博士班學生得自一年級第二學期起，申請加修其他性質不同學系為雙主修。

Undergraduate students may apply to pursue a double major in another department of a different nature starting from the second semester of their first year until their fourth year (excluding extended study periods). Master's and doctoral students may also apply from the second semester of their first year.

- 申請資格請參考「學生加修雙主修辦法」及申請學年度各學系之「接受名額及申請修讀標準」規定。

Eligibility and requirements are subject to the "Regulations for Application for Double Major Studies" and the "Quota and Admission Criteria" of each department for the application year.

- 依公告時間提出申請，上學期約於在八月上旬；下學期約於一月下旬或二月上旬受理申請，申請書可至教務處[雙主修網頁](#)下載「加修雙主修申請表」。

Applications are accepted during the announced periods—typically in early August for the first semester and in late January or early February for the second semester. The application form can be downloaded from the Office of Academic Affairs English website.

<p>Q：雙主修可以申請幾個？</p> <p>Q：How many double majors can a student apply for?</p>
<p>雙主修以一個學系為限。</p> <p>Only one double major is allowed.</p>
<p>Q：雙主修未修滿可以延長修業年限嗎？</p> <p>Q：If I don't complete all the double major requirements, can I extend my study period?</p>
<p>➤ 學士班學生加修雙主修者，在主修學系修業年限(四年)及延長修業年限(二年)內修滿主修學系必修科目與最低畢業學分，而仍未修滿加修學系全部必修科目與學分者，得再延長修業年限一年。</p> <p>Undergraduate students pursuing a double major who complete all required courses and the minimum graduation credits for their primary major within the standard four-year period (plus a possible two-year extension) but are unable to complete all required courses for the second major may be granted an additional one-year extension.</p> <p>➤ 碩、博士班修讀雙主修學生，已符合主修系所畢業資格，而未符合加修系所畢業資格者，得延長修業年限一年。</p> <p>Master's and doctoral students who meet the graduation requirements of their primary program but not the second major may also be granted a one-year extension.</p>
<p>Q：轉學生可以申請輔系或雙主修嗎？</p> <p>Q：Can transfer students apply for a minor or a double major?</p>
<p>轉入本校學士班學生，得於本校修畢一個學期課程後，次學期開始（不含延長修業年限）申請修讀其他學系輔系或加修雙主修。</p> <p>Yes. Transfer undergraduate students may apply to pursue a minor or a double major starting from the semester after completing one semester of coursework at the University (excluding extended study periods).</p>
<p>Q：學生沒有事先申請加修輔系或雙主修，有可能取得輔系或雙主修嗎？</p> <p>Q：Is it possible to earn a minor or double major without applying in advance?</p>
<p>可以。學士班學生未事先申請加修輔系或雙主修資格，自行修畢規定之科目學分者，可以取得輔系或雙主修。</p> <p>Yes. Undergraduate students who did not apply for a minor or double major in</p>

advance may still earn the credential if they complete the required courses and credits on their own.

學生於預計畢業學期，向加修輔系或雙主修學系提出「學分審核」申請，並以該學年度之輔系科目學分表或必修科目表為審核標準。經審核通過後，取得輔系或雙主修資格畢業。第一學期應於十月底前提出，第二學期應於三月底前提出。

In their expected semester of graduation, students must submit a credit review request to the relevant department. The review shall be conducted based on the "Minor Course Requirements Table" or "Required Course Table" for that academic year. Applications for credit review should be submitted by the end of October for the first semester, or by the end of March for the second semester.

附註：第 179 次教務會議附帶決議--學生未事先申請取得加修輔系或雙主修資格而自行修課，不得以事後申請學分審核為由，向加修學系要求選課優先權或加開課程。

Note:

According to the resolution of the 179th Academic Affairs Council meeting, students who did not apply for a minor or double major in advance and took the courses on their own are not entitled to request enrollment priority or additional course sections from the department offering the minor or double major based on their retroactive application.